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Vrací se zlatý standard? Doug Casey o měně BRICS
kryté zlatem
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International Man: Dlouho se šuškalo, že Rusko nebo Čína
zavedou měnu krytou zlatem, ale nikdy to nebylo oficiálně
potvrzeno…až donedávna.

Ruská vláda nedávno prohlásila:

“Země BRICS plánují zavedení nové obchodní měny, která bude
kryta zlatem.”

Analytici očekávají oficiální oznámení na příštím summitu BRICS v
Johannesburgu v nadcházejících týdnech.

Jaký je váš názor?

Doug Casey: Zkusme analyzovat slova v prohlášení. Zejména
použití slova „obchod“. Nejsem si jistý, jaký je rozdíl mezi “obchodní
měnou” a běžnou měnou. Mám podezření, že by se používal pouze
pro mezinárodní vypořádání účtů. Pokud má být měna kryta zlatem,
kde je zlato drženo? Bude množství této měny – říkejme jí BRIC –,
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které dostávají různé vlády, záviset pouze na množství zlata, které
mají ve svých pokladnách? A bude měna pouze pro vlády, nebo
bude dostupná i korporacím či běžnému občanovi?

Je nepravděpodobné, že by to bylo užitečné pro průměrného
člověka. Za prvé, ve věku CBDC nebude vytištěno 100 bankovek
BRIC (nebo jak se budou jmenovat). Pokud by tyto bankovky směli
používat obyčejní lidé, měli by více než dost svobody na přesun
svého majetku přes hranice. Mějte na paměti, že téměř všechny
země, které mluví o nahrazení dolaru, mají nyní mizerné „zmrazené“
měny, které jsou mimo jejich domovské země v podstatě
bezcenné. Odhaduji, že nová měna BRIC bude pouze pro
mezinárodní platby, takže nebudou muset používat dolar. Občané
budou muset stále používat své mizerné národní měny doma.

Musíme si položit jednu zásadní otázku, na kterou všichni
zapomínají: Proč je tato nová měna „krytá“ zlatem? Proč nepoužít
jen zlato?

Jinými slovy, proč existuje vládní prostředník, který označuje určité
množství zlata jako „frank“, „rubl“, „libra“, „dolar“ nebo cokoli
jiného? Kdo potřebuje nedůvěryhodného prostředníka, aby vám dal
papír? Proč prostě nikomu nedovolit používat zlato pro sebe, jediné
historicky úspěšné peníze na světě? Jediný důvod pro měnu je ten,
že s ní plánujete manipulovat, což znamená ji nafouknout.

Samozřejmě, zpočátku bude nominálně krytá zlatem – to musí být,
protože ani jedna z těchto vlád té druhé nedůvěřuje. Ale kterému z
nich lze věřit, že zlato uloží a vykoupe? Nikdo. To zaručuje, že i když
se zpočátku daří dobře, protože někdo říká, že je splatitelný a
omezený v množství, nakonec se zhroutí.

International man: I když podrobnosti ještě nejsou známy, jak má
možná zlatem krytá měna BRICS fungovat v praxi?

Co to znamená pro americký dolar?
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Doug Casey: Jsem pro cokoli, co posune svět mimo dolarový
standard. Skutečnost, že dolar je přijímán všude, umožňuje
americké vládě dělat nejrůznější věci – téměř všechny hloupé a
destruktivní –, které by si jinak nemohla dovolit. Ročně se vyveze asi
800 miliard dolarů. Tento obchodní deficit existuje již více než 40
let. Uměle zvýšila životní úroveň Američanů. Vedlo je to k
přesvědčení, že hospodářská politika vlády je moudrá. Ale ona
není. Dolary nashromážděné v zahraničí po desetiletí se jednoho
dne vrátí domů. Mnoho bilionů dolarů bude v USA vyměněno za
skutečné bohatství; ceny porostou raketově a životní úroveň se
propadne.

Od počátku 80. let nebyly hlavním exportem USA Boeingy, pšenice
nebo počítače. Byly to dolary. Kdo ví, kolik bilionů dolarů je dnes
mimo USA? Cizinci používají dolar pouze proto, že je tradičně
přijímaný a pohodlný. Američané ho používají, protože ho musí
používat jako „zákonné platidlo“. Jednoho dne se cizinci dolaru z
různých důvodů vzdají. Je to časovaná bomba, která čeká, až
vybuchne.

Je hezké vidět vývoj alternativní měny. Ale žádná ze zúčastněných
vlád – Číňané, Indové, Rusové a zatím 30 či 40 malých hráčů –
nemá důvod věřit si navzájem nebo měně BRICS. Myslím, že se
rozpadne.

Zpočátku to mohlo být lepší než euro. Jak jsem již mnohokrát řekl,
pokud je dolar „Nic vám nedlužím“, euro je „Kdo vám nic nedluží“. S
navrhovanou měnou BRIC, alespoň teoreticky, má někdo k dispozici
nějaké zlato ke splacení. Ale aspoň euro používají soukromé osoby
a má papírové bankovky. BRIC nepoužívají desítky milionů
jednotlivců k udržení stability. Je nepravděpodobné, že BRIC bude
použit pro něco jiného než pro mezivládní účetnictví.
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Měli byste používat jen samotné zlato – poctivé, přímočaré,
nepolitické peníze.

Každá měna na světě je fiktivní entita, nepodporovaná ničím jiným
než vírou a zvyky, ničím jiným než mocí vlády učinit z ní zákonné
platidlo.

Dolar je prostě – prozatím – nejpřijímanější měnou.

International Man: “Měli bychom očekávat, že v průběhu času se
bude podíl ostatních aktiv v devizových rezervách zemí postupně
zvyšovat.”

“Je možné mít více než jednu rezervní měnu.”

To jsou nejnovější slova ministryně financí Janet Yellenové a
předsedy Federálního rezervního systému Jerome Powella.

Vaše komentáře silně naznačují, že současný mezinárodní měnový
systém založený na americkém dolaru je na pokraji vyhynutí… a
brzy.

Ani elity, které spravují tento více než 50 let starý systém, se již
nemohou podílet na frašce o jeho udržování.

Jaký je váš názor?

Doug Casey: Yellen a Powell jsou údajně ekonomové. Ve
skutečnosti to nejsou ekonomové. Ekonom je někdo, kdo popisuje,
jak svět funguje výrobou a spotřebou. O to se tito lidé nesnaží. Snaží
se diktovat světu, jak si myslí, že by to mělo fungovat vytvářením
dalších dolarů.

Možná konečně uvidí nápis na zdi. S ročními úrokovými sazbami pro
USA nyní přesahujícími 1 bilion dolarů, dokonce i oni vidí, že
americká vláda si musí půjčovat peníze, jen aby zaplatila úroky z
jejich dluhu. To znamená, že „hra skončila“.
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Takže ano, brzy bude více než jedna rezervní měna. Svět se bude
muset vrátit ke zlatu, protože tyto vlády jsou ze své podstaty
nezodpovědné a nezdravé. Nemáte důvod si navzájem věřit. Všichni
nafukují své měny. Všichni jsou na mizině. Dolar je na ústupu.

Co nahradí dolar? Nemyslím si, že to bude měna zemí BRIC. Nebo
euro. Bude to samotné zlato. Problém je v tom, že tyto vlády by se
mohly pokusit udělat ze zlata měnu, která by se používala pouze k
vzájemnému obchodování, spíše než něco, co by si průměrný člověk
držel v kapse. To by jim dalo mnohem méně kontroly a lidem více
než dost svobody.

International Man: Po tom všem, co jsme probrali, jaký je
nejlepší způsob, jak být opatrný a vydělávat?

Doug Casey: No, je zcela jasné, že zlato se vrací do mezinárodního
měnového systému po desetiletích, kdy bylo považováno za
starodávný výstřelek nebo oblíbený kámen. K mezinárodnímu
obchodu skutečně neexistuje jiná alternativa než primitivní výměnný
obchod.

Vzhledem k tomu, že na světě je pouze šest nebo možná sedm
miliard uncí zlata – méně než jedna unce na každého člověka na
planetě – je pravděpodobné, že poptávka po zlatě ze strany
jednotlivců i vlád a všech subjektů mezi tím vzroste, protože se
národní měny zhroutí. I když je cena zlata právě teď přiměřená ve
srovnání se vším ostatním na světě – domy, oblečení, jídlo – stále si
myslím, že pravděpodobně půjde mnohem výše. Je to útočiště před
chaosem a chaos nutně nastane.

Chcete-li odpovědět na svou otázku, kupte si fyzické zlaté mince a
většinu z nich si ponechte ve svém držení. Měli byste si také koupit
dobře vybrané těžařské akcie, abyste mohli spekulovat na další růst
ceny zlata. V minulých zlatých býcích se v průběhu několika let
posunuli nahoru 10:1, přičemž některé jednotlivé akcie vzrostly o
100:1 nebo dokonce 1000:1.
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